
PROTOKÓŁ Nr II.2018

z II sesji VIII kadencji Rady Gminy Przystajń odbytej w dniu 
3 grudnia 2018 r. w sali sesyjnej Urzędu Gminy Przystajń

Czas trwania sesji: 14.00 – 18.00

W sesji uczestniczyło 15 Radnych (lista obecności w załączeniu).
Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Przystajń – Radny Zbigniew Kmieć.

Ponadto w sesji udział wzięli:

- Wójt Gminy                                                                               - Henryk Mach
- Sekretarz Gminy                                                                        - Bogusław Leszczyński
- Skarbnik Gminy                                                                         - Ewa Kotarska
- Radca Prawny                                                                            - Adam Biernacki
- dyr. GOPS                                                                                  - Aneta Maj-Desperak
- Kierownik Referatu Oświaty                                                     - Alina Piśniak
- Sołtysi - według załączonej listy obecności

P o r z ą d e k   o b r a d :

1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Ustalenie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie międzysesyjnym.
7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2017/2018. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

1) obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta  do  celów  wymiaru  podatku  rolnego  (Inspektor 
A. Kierat), 

2) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości (Inspektor A. Kierat), 
3) uchwalenia  Programu  Współpracy  z  Organizacjami  Pozarządowymi  oraz  innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2019 r. (Inspektor M. Okaj),
4) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do wsparcia w formie świadczenia 

pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności (Dyr. GOPS), 
5) określenia  zasad  zwrotu  wydatków  w  zakresie  dożywiania  w  formie  posiłku  albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych (Dyr. GOPS), 
6) ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Przystajń (Przewodniczący Rady Gminy), 
7) powołania Komisji Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury, 
8) powołania Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia, 
9) powołania Komisji Rewizyjnej, 
10) powołania Komisji skarg, wniosków i petycji, 
11) wyboru przedstawiciela do Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Kłobucku, 
12) wyznaczenia przedstawicieli Gminy Przystajń do Zgromadzenia Związku Międzygminnego 

Panki-Przystajń ds. Ochrony Wód, 
13) wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

9. Pytania w sprawach bieżących.
10. Informacje, wolne wnioski i oświadczenia.
11. Zamknięcie sesji.
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A d 1
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Przystajń, Radny Zbigniew Kmieć. Powitał 
wszystkich obecnych na sali. 

A d 2
Przewodniczący  Rady  Gminy stwierdził  prawomocność  obrad  –  na  sali  obecnych  było 
14 Radnych. Brak Radnego Janusza Leśniaka. 

A d 3
Przewodniczący przedstawił  Radnym  porządek  obrad.  Wprowadził  autopoprawkę  do  projektu 
uchwały  w  sprawie  wyboru  przedstawiciela  do  Rady  Społecznej  Zespołu  Opieki  Zdrowotnej 
w Kłobucku.
Radny Remigiusz Wręczycki złożył wniosek formalny, żeby wrócić do tej starej reguły, dot. tego, 
żeby w punkcie 7 był punkt: „Zapytania mieszkańców”.
Przewodniczący odpowiedział, że w statucie nie ma czegoś takiego jak zapytania mieszkańców. 
Jednak nic nie stoi na przeszkodzie, żeby na przyszłość ten punkt wrócił do porządku obrad tak jak 
to było wcześniej, będzie on po sprawozdaniach.  

A d 4
Przewodniczący poinformował, że protokół był wyłożony w biurze Rady Gminy, można było się 
z nim zapoznać. Dlatego poprosił o przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez głośnego czytania. 
Protokół został przyjęty większością głosów (13 Radnych za, 1 Radny wstrzymał się od głosu).
Dotarł Radny Janusz Leśniak.

A d 5
Wójt odczytał  sprawozdanie  ze  swojej  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  –  stanowiące 
załącznik do protokołu. 
Wójt  dopowiedział,  że  jesteśmy  na  wykończeniu  kanalizacji  sanitarnej  –  etap  VII.  Podczas 
wykonania kanalizacji została zrobiona również nakładka asfaltowa. Na chwilę obecną są robione 
pobocza.  Podpisaliśmy umowę na dofinansowanie płyty rynku w Przystajni.  W przyszłym roku 
będziemy  chcieli  tę  płytę  wykonać.  Wykonaliśmy  nagłośnienie  na  hali  sportowej  w  Szkole 
Podstawowej  w  Przystajni.  Odbył  się  odbiór  drogi  w  Przystajni  ul.  Kwiatowej.  Otrzymaliśmy 
dofinansowanie na dwa agregaty prądotwórcze do OSP w Kamińsku i OSP w Kuźnicy Starej. 
Radny  Marek  Zabawa zapytał  dlaczego  tych  informacji  o  których  Pan  Wójt  mówił  nie  ma 
w sprawozdaniu Wójta.
Wójt odpowiedział, że pozwolił sobie nieco rozszerzyć swoje sprawozdanie. 
Radny Janusz Leśniak zapytał jakie będą te agregaty prądotwórcze.
Wójt odpowiedział, że te agregaty będą takie same jak ma jednostka OSP w Podłężu Szlacheckim.
Radny Edward Chamela zapytał czy umowy odnośnie zimowego utrzymania dróg gminnych są 
już podpisane. 
Wójt odpowiedział, że są podpisane. 
Radny Edward Chamela zapytał dlaczego w takim razie nie było zwalczania gołoledzi. 
Wójt odpowiedział, że nie było takiej potrzeby, żeby drogi sypać. 
Radny Marian Drynda powiedział,  że na drogach gminnych była „szklanka”. Był to pierwszy 
stopień zagrożenia. Szklanka robi się jak jest temperatura – 1ºC. Dzwonił do Wójta i do Grzegorza 
Sokołowskiego, ale telefon od niego nie został odebrany. 
Wójt odpowiedział, że on telefon odebrał, ale w późniejszym czasie. Radny i z nim i z Grzegorzem 
Sokołowskim rozmawiał, ale mimo to zadzwonił również na policje w tej sprawie. 
Radny Marian Drynda potwierdził fakt rozmowy z Wójtem i Grzegorzem Sokołowskim.

A d 6
Przewodniczący stwierdził, że w okresie międzysesyjnym nie odbyła się żadna komisja i dlatego 
sprawozdanie nie zostanie przedstawione. 
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A d 7
Informacje  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok  szkolny  2017/2018  przedstawiła 
Kierownik Referatu Oświaty Alina Piśniak. Informacja stanowi załącznik do protokołu.
Przewodniczący wyraził swoją aprobatę odnośnie dodatkowych projektów oświatowych.
Wójt  podziękował osobom, które przygotowały diagnozę tych projektów. Dzięki temu mogliśmy 
doposażyć  pracownie  oświatowe.  Podziękował  również  Kierownikowi  Referatu  Oświaty  Alinie 
Piśniak.  Jeśli  chodzi  o  termomodernizację  przedszkola  w  Przystajni  to  będziemy  musieli  to 
przedszkole wcześniej  zamknąć i być może przenieść do szkoły,  bo będzie to robione w czasie 
wakacji. 
Radny Remigiusz Wręczycki zapytał o wyniki ze sprawdzianów. Dlaczego cały czas język polski 
wychodzi najgorzej.  
Kierownik  Referatu  Oświaty odpowiedziała,  że  co  roku  jest  przeprowadzona  diagnoza 
i opracowywany program naprawczy. Te informacje znajdują się w szkołach.  
Radny Remigiusz Wręczycki poprosił o te materiały.
Kierownik  Referatu  Oświaty odpowiedziała,  że  przygotuje  te  materiały  na  Komisje  Oświaty, 
Kultury i Zdrowia. 
Radna Henryka Kapuścik stwierdziła, że nie ma laureatów odnośnie wyników z nauki.
Kierownik Referatu  Oświaty odpowiedziała,  że  możemy się  zastanowić  nad zmianą  uchwały 
i obniżyć te kryteria, ponieważ mieliśmy tylko 1 ucznia, który otrzymał to stypendium.
  
A d 8
Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał w sprawie:

1. obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Radny Jacek Pilarz zapytał o ile zmniejszą się dochody do budżetu gminy.
Inspektor Aleksandra Kierat odpowiedziała,  że nie przeliczała  tego, ponieważ kwota podatku 
rolnego jest ustalona na podstawie tego co było rok temu, czyli 43,00 zł za 1 dt.  
Przewodniczący zarządził głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  Uchwałę  Nr II.3.2018  w sprawie  obniżenia  średniej  ceny 
skupu  żyta  do  celów  wymiaru  podatku  rolnego  większością  głosów  (14  Radnych  za, 
1 Radny przeciw) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 
Za  głosowali:  R.  Bastrzyk,  E.  Chamela,  J.  Chrzęstek,  M.  Drynda,  J.  Górnik,  H.  Kapuścik,  
A. Kierat, Z. Kmieć, J. Leśniak, Z. Marczak, J. Pilarz, P. Piśniak, M. Tomziński, R. Wręczycki. 
Przeciw głosował: M. Zabawa.

2. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Inspektor Aleksandra Kierat przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.
Radny Marek Zabawa uważa, że jest to brak konsekwencji skoro wcześniej obniżaliśmy podatek 
rolny, a teraz podnosimy podatek od nieruchomości. 
Przewodniczący powiedział,  że  Radni  nie  mają  takiej  symulacji  odnośnie  tego  ile  te  podatki 
wzrosły. 
Inspektor Aleksandra Kierat  odpowiedziała,  że  około  10 %. Przedstawiła  Radnym wysokość 
stawek z 2018 r.
Radny  Jacek  Pilarz powiedział,  że  podatku  rolnego  nie  podnosiliśmy  ze  względu  na  suszę. 
Podwyżka podatku od nieruchomości jest do akceptacji, skoro 5 lat nie podnosiliśmy tego podatku. 
Radny Marek Zabawa uważa, że nasi mieszkańcy nie są za bogaci i oszczędności trzeba było 
szukać w podatku od środków transportowych jak „uciekał” nam jeden z dużych podatników. 

3



Radny  Edward  Chamela złożył  wniosek  formalny  odnośnie  skierowania  projektu  uchwały 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości do komisji.
Przewodniczący zarządził  głosowanie  w  sprawie  skierowania  projektu  uchwały  w  sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości do komisji.
6 Radnych za, 8 Radnych przeciw, 1 Radny wstrzymał się od głosu.
(Za głosowali: E. Chamela, M. Drynda, H. Kapuścik, Z. Marczak, R. Wręczycki, M. Zabawa.
Przeciw głosowali: R. Bastrzyk, J. Chrzęstek, J. Górnik, A. Kierat, Z. Kmieć, J. Pilarz, P. Piśniak,  
M. Tomziński.
Wstrzymał się od głosu: J. Leśniak).
Projekt uchwały nie został skierowany do komisji.
Przewodniczący zarządził głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr II.4.2018 w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości  większością głosów (8 Radnych za, 5 Radnych przeciw, 2 Radnych 
wstrzymało się od głosu) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 
Za głosowali:  R.  Bastrzyk,  J.  Chrzęstek,  J.  Górnik,  A.  Kierat,  Z.  Kmieć,  J.  Pilarz,  P.  Piśniak,  
M. Tomziński. 
Przeciw głosowali: E. Chamela, M. Drynda, Z. Marczak, R. Wręczycki, M. Zabawa.
Wstrzymali się od głosu: H. Kapuścik, J. Leśniak.

Inspektor Aleksandra Kierat przedstawiła informacje dot. podatku leśnego. 

3.  uchwalenia  Programu  Współpracy  z  Organizacjami  Pozarządowymi  oraz  innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2019 r.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Inspektor Marta Okaj powiedziała,  że na ten program jest  przeznaczone 100 000,00 zł.  Będą 
ogłaszane dwa konkursy. 
Radny Jacek Pilarz poprosił o uzupełnienia § 12.
Radny Marek Zabawa poprosił, żeby ta kwota była nie większa niż 100 000,00 zł.
Radca Prawny Adam Biernacki stwierdził, że w tej uchwale musi być wpisana konkretna kwota 
i jest to kwota 100 000,00 zł. Nie można jej zwiększyć. Jeśli chodzi o poprawki Radnego to mamy 
obawy,  czy  nie  zostanie  to  zakwestionowane  przez  Wojewodę,  ponieważ  ten  projekt  uchwały 
podlegał konsultacjom. 
Wójt dopowiedział, że te uzupełnienia, które chce wprowadzić Radny wynikają z regulaminu. 
Inspektor Marta Okaj powiedziała, że ten program był już wiele razy poprawiany i uchwalany. 
Radny Jacek Pilarz wycofał swoje uwagi skoro reguluje je regulamin. 
Przewodniczący zarządził głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  Uchwałę  Nr  II.5.2018 w sprawie  uchwalenia  Programu 
Współpracy  z  Organizacjami  Pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2019 r. jednogłośnie (15 Radnych za) w głosowaniu jawnym 
przez podniesienie ręki. 

4. podwyższenia kryterium dochodowego   uprawniającego do wsparcia w formie świadczenia   
pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Stwierdził, że po konsultacji z Radcą Prawnym do tego 
projektu uchwały będziemy musieli wprowadzić autopoprawkę, ponieważ uchwała powinna wejść 
w życie po ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego z mocą obowiązującą od 
1 stycznia 2019 r. Zarządził głosowanie w sprawie wprowadzenia autopoprawki.
15 Radnych za – jednogłośnie.    
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Radny Jacek Pilarz zapytał czy całość tych kosztów pokrywa Wojewoda.
Dyrektor GOPS Aneta Maj-Desperak odpowiedziała, że 60 % pokrywa Wojewoda, 40 % my. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały autopoprawki, po czym zarządził głosowanie.

Rada Gminy Przystajń  podjęła  Uchwałę  Nr II.6.2018 w sprawie  podwyższenia  kryterium 
dochodowego uprawniającego  do  wsparcia  w  formie  świadczenia  pieniężnego  w  postaci 
zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności jednogłośnie  (15 Radnych za)  w głosowaniu 
jawnym przez podniesienie ręki. 

5.  określenia  zasad  zwrotu  wydatków  w  zakresie  dożywiania  w  formie  posiłku  albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych

Przewodniczący  odczytał projekt uchwały.  Stwierdził,  że w tym projekcie uchwały mamy taką 
samą  sytuacje  jak  w  poprzednim  projekcie  i  dlatego  również  będziemy  musieli  wprowadzić 
autopoprawkę, ponieważ uchwała powinna wejść w życie po ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 
Województwa  Śląskiego  z  mocą  obowiązującą  od  1  stycznia  2019  r.  Zarządził  głosowanie 
w sprawie wprowadzenia autopoprawki.
15 Radnych za – jednogłośnie.    
Przewodniczący odczytał projekt uchwały autopoprawki, po czym zarządził głosowanie.

Rada Gminy  Przystajń  podjęła  Uchwałę  Nr II.7.2018 w sprawie  określenia  zasad  zwrotu 
wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów  żywnościowych jednogłośnie  (15  Radnych  za)  w  głosowaniu  jawnym  przez 
podniesienie ręki. 

6. ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Przystajń

Przewodniczący odczytał projekt uchwały, czym zarządził głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr II.8.2018 w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla 
Wójta Gminy Przystajń większością głosów (14 Radnych za, 1 Radny wstrzymał się od głosu) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 
Za  głosowali:  R.  Bastrzyk,  E.  Chamela,  J.  Chrzęstek,  M.  Drynda,  J.  Górnik,  H.  Kapuścik,  
A. Kierat, Z. Kmieć, J. Leśniak, Z. Marczak, J. Pilarz, P. Piśniak, M. Tomziński, R. Wręczycki. 
Wstrzymał się od głosu: M. Zabawa.

Wójt podziękował za podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla niego. 

7. p  owołania Komisji Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury  

Przystąpiono do ustalenia składu Komisji Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury.
Przewodniczący odczytał  nazwiska  Radnych,  którzy  zadeklarowali  pracę  w  Komisji  Budżetu, 
Rolnictwa i Infrastruktury:

1. Bastrzyk Robert
2. Chrzęstek Józef
3. Górnik Jadwiga
4. Kierat Aleksandra
5. Kmieć Zbigniew
6. Leśniak Janusz
7. Pilarz Jacek
8. Piśniak Paweł
9. Tomziński Marcin.
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Radny Edward Chamela zapytał czy ten projekt uchwały jest zgodny z tym jak Radni zapisali się 
do pracy w komisji.
Podinspektor Anna Mrozek odpowiedziała, że projekt uchwały jest zgodny z zapisami do pracy 
w komisji. 
Przewodniczący zapytał  Radnych,  którzy  mieliby  pracować  w  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa 
i Infrastruktury czy wyrażają zgodę na pracę w komisji, Radni wyrazili zgodę, następnie odczytał 
projekt uchwały i zarządził głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr II.9.2018 w sprawie powołania Komisji Budżetu, 
Rolnictwa  i  Infrastruktury  jednogłośnie  (15  Radnych  za)  w  głosowaniu  jawnym  przez 
podniesienie ręki. 

8. powołania Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia

Przystąpiono do ustalenia składu Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia.
Przewodniczący odczytał  nazwiska  Radnych,  którzy  zadeklarowali  pracę  w  Komisji  Oświaty, 
Kultury i Zdrowia:

1. Chamela Edward
2. Drynda Marian
3. Kapuścik Henryka
4. Marczak Zbigniew
5. Wręczycki Remigiusz
6. Zabawa Marek.

Przewodniczący  zapytał  Radnych,  którzy  mieliby  pracować  w  Komisji  Oświaty,  Kultury 
i Zdrowia czy wyrażają zgodę na pracę w komisji, Radni wyrazili zgodę, następnie odczytał projekt 
uchwały i zarządził głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr II.10.2018 w sprawie powołania Komisji Oświaty, 
Kultury i Zdrowia jednogłośnie (15 Radnych za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

9. powołania Komisji Rewizyjnej

Przewodniczący  przeczytał  projekt  uchwały,  a  następnie  zarządził  zgłaszanie  kandydatur  do 
Komisji Rewizyjnej. 
Radny Robert Bastrzyk zgłosił kandydaturę Radnego Zbigniewa Marczaka.
Radny Marek Zabawa zgłosił kandydaturę Radnego Edwarda Chameli.
Radna Henryka Kapuścik zgłosiła kandydaturę Radnego Janusza Leśniaka.
Radny Józef Chrzęstek zgłosił kandydaturę Radnej Jadwigi Górnik. 
Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.
W związku z brakiem dalszych propozycji Przewodniczący zamknął listę zgłoszeń. Powiedział, że 
w Komisji Rewizyjnej pracuje 3 Radnych, więc każdy z Radnych może zagłosować nie więcej niż 
3 razy „za”.
Przewodniczący zarządził  głosowanie  w  sprawie  powołania  do  Komisji  Rewizyjnej  Radnego 
Zbigniewa Marczaka.
15 Radnych za – (za głosowali: R.  Bastrzyk,  E. Chamela,  J. Chrzęstek,  M. Drynda, J.  Górnik,  
H.  Kapuścik,  A.  Kierat,  Z.  Kmieć,  J.  Leśniak,  Z.  Marczak, J.  Pilarz,  P.  Piśniak,  M.  Tomziński,  
R. Wręczycki, M. Zabawa).
Przewodniczący zarządził  głosowanie  w  sprawie  powołania  do  Komisji  Rewizyjnej  Radnego 
Edwarda Chameli.
5 Radnych za – (za głosowali: E. Chamela, M. Drynda, Z. Marczak, R. Wręczycki, M. Zabawa). 
Przewodniczący zarządził  głosowanie  w  sprawie  powołania  do  Komisji  Rewizyjnej  Radnego 
Janusza Leśniaka.
13 Radnych za – (za głosowali: R.  Bastrzyk,  E. Chamela,  J. Chrzęstek,  M. Drynda, J.  Górnik,  
H. Kapuścik, A. Kierat, Z. Kmieć, Z. Marczak, J. Pilarz, P. Piśniak, M. Tomziński, M. Zabawa).
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Przewodniczący zarządził  głosowanie  w  sprawie  powołania  do  Komisji  Rewizyjnej  Radnej 
Jadwigi Górnik.
11 Radnych za – (za głosowali:  R.  Bastrzyk,  J.  Chrzęstek,  J.  Górnik,  H.  Kapuścik,  A.  Kierat,  
Z. Kmieć, J. Leśniak, J. Pilarz, P. Piśniak, M. Tomziński, R. Wręczycki).
Do składu Komisji Rewizyjnej zostali wybrani następujący Radni:

1. Górnik Jadwiga
2. Leśniak Janusz
3. Marczak Zbigniew.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  Uchwałę  Nr  II.11.2018  w  sprawie powołania  Komisji 
Rewizyjnej w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

10. powołania Komisji skarg, wniosków i petycji

Przewodniczący zarządził zgłaszanie kandydatur do Komisji skarg, wniosków i petycji. 
Radny Remigiusz Wręczycki zgłosił kandydaturę Radnej Henryki Kapuścik.
Radny Jacek Pilarz zgłosił kandydaturę Radnego Roberta Bastrzyka.
Radny Józef Chrzęstek zgłosił kandydaturę Radnego Pawła Piśniaka.
Radny Zbigniew Marczak zgłosił kandydaturę Radnego Marka Zabawy.
Radny Robert Bastrzyk zgłosił kandydaturę Radnego Marcina Tomzińskiego.
Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.
W związku z brakiem dalszych propozycji Przewodniczący zamknął listę zgłoszeń. Powiedział, że 
w Komisji skarg, wniosków i petycji pracuje 3 Radnych, więc każdy z Radnych może zagłosować 
nie więcej niż 3 razy „za”.
Przewodniczący zarządził  głosowanie  w  sprawie  powołania  do  Komisji  skarg,  wniosków 
i petycji Radnej Henryki Kapuścik.
12 Radnych za – (za głosowali: R.  Bastrzyk,  E. Chamela,  J. Chrzęstek,  M. Drynda, J.  Górnik,  
A. Kierat, Z. Kmieć, J. Leśniak, Z. Marczak, J. Pilarz, R. Wręczycki, M. Zabawa).
Przewodniczący zarządził  głosowanie  w  sprawie  powołania  do  Komisji  skarg,  wniosków 
i petycji Radnego Roberta Bastrzyka.
11 Radnych  za  –  (za głosowali:  J.  Chrzęstek,  M.  Drynda,  J.  Górnik,  H.  Kapuścik,  A.  Kierat,  
J. Leśniak, Z. Marczak, J. Pilarz, P. Piśniak, M. Tomziński, R. Wręczycki).
Przewodniczący zarządził  głosowanie  w  sprawie  powołania  do  Komisji  skarg,  wniosków 
i petycji Radnego Pawła Piśniaka.
8  Radnych  za  –  (za  głosowali:  R.  Bastrzyk,  J.  Chrzęstek,  J.  Górnik,  H.  Kapuścik,  A.  Kierat,  
Z. Kmieć, J. Leśniak, M. Tomziński).
Przewodniczący zarządził  głosowanie  w  sprawie  powołania  do  Komisji  skarg,  wniosków 
i petycji Radnego Marka Zabawy.
5  Radnych  za  –  (za  głosowali:  E.  Chamela,  M.  Drynda,  Z.  Marczak, R.  Wręczycki,  
M. Zabawa). 
Przewodniczący zarządził  głosowanie  w  sprawie  powołania  do  Komisji  skarg,  wniosków 
i petycji Radnego Marcina Tomzińskiego.
5 Radnych za – (za głosowali: R. Bastrzyk, H. Kapuścik, Z. Kmieć, J. Pilarz, P. Piśniak).
Do składu Komisji skarg, wniosków i petycji zostali wybrani następujący Radni:

1. Bastrzyk Robert
2. Kapuścik Henryka
3. Piśniak Paweł.

Rada Gminy Przystajń podjęła  Uchwałę Nr II.12.2018 w sprawie powołania Komisji skarg, 
wniosków i petycji w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 
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11. wyboru przedstawiciela do Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Kłobucku

Przewodniczący odczytał  projekt  uchwały  autopoprawki,  zapytał  kogo  Radni  proponują  na 
przedstawiciela do Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Kłobucku.
Radny Paweł Piśniak zgłosił kandydaturę Radnej Aleksandry Kierat.
Radna Aleksandra Kierat  wyraziła zgodę na to, aby być  przedstawicielem do Rady Społecznej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Kłobucku.
Przewodniczący zarządził głosowanie.
Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr II.13.2018 w sprawie wyboru przedstawiciela do 
Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Kłobucku większością głosów (14 Radnych za, 
1 Radna nie głosowała) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 
Za  głosowali:  R.  Bastrzyk,  E.  Chamela,  J.  Chrzęstek,  M.  Drynda,  J.  Górnik,  H.  Kapuścik,  
Z.  Kmieć,  J.  Leśniak,  Z.  Marczak, J.  Pilarz,  P.  Piśniak,  M.  Tomziński,  R.  Wręczycki,  
M. Zabawa.  
Nie głosowała: A. Kierat.

12.  wyznaczenia  przedstawicieli  Gminy  Przystajń  do  Zgromadzenia  Związku 
Międzygminnego Panki-Przystajń ds. Ochrony Wód

Wójt powiedział, że do Związku Międzygminnego Panki-Przystajń ds. Ochrony Wód należą dwie 
gminy i  dlatego do Zgromadzenia Związku Międzygminnego Panki-Przystajń ds. Ochrony Wód 
wchodzi po 4 przedstawicieli z obu gmin. 
Radny  Marek  Zabawa powiedział,  że  on  będąc  Radnym  Gminy  Przystajń  był  takim 
przedstawicielem Zgromadzenia Związku Międzygminnego Panki-Przystajń ds. Ochrony Wód.
Przewodniczący  zarządził  zgłaszanie  kandydatur  do  Zgromadzenia  Związku  Międzygminnego 
Panki-Przystajń ds. Ochrony Wód.
Radna Jadwiga Górnik zgłosiła kandydaturę Radnej Henryki Kapuścik.
Radny Marian Drynda zgłosił kandydaturę Radnego Marka Zabawy. 
Radny Zbigniew Marczak zgłosił kandydaturę Radnego Edwarda Chameli.  
Radna Aleksandra Kierat zgłosiła kandydaturę Radnego Józefa Chrzęstka.
Radny Marcin Tomziński zgłosił kandydaturę Radnego Jacka Pilarza.
Radny Janusz Leśniak zgłosił kandydaturę Radnego Roberta Bastrzyka.
Wszyscy kandydaci, oprócz Radnego Edwarda Chameli wyrazili zgodę na kandydowanie.
W związku z brakiem dalszych propozycji Przewodniczący zamknął listę zgłoszeń. Powiedział, że 
w Zgromadzeniu Związku Międzygminnego Panki-Przystajń ds. Ochrony Wód pracuje 4 Radnych, 
więc każdy z Radnych może zagłosować nie więcej niż 4 razy „za”.
Przewodniczący zarządził  głosowanie  w  sprawie  powołania  do  Zgromadzenia  Związku 
Międzygminnego Panki-Przystajń ds. Ochrony Wód Radnej Henryki Kapuścik.
12  Radnych  za  –  (za  głosowali:  R.  Bastrzyk,  J.  Chrzęstek,  M.  Drynda,  J.  Górnik,  A.  Kierat,  
Z. Kmieć, J. Leśniak, Z. Marczak, J. Pilarz, M. Tomziński, R. Wręczycki, M. Zabawa).
Przewodniczący zarządził  głosowanie  w  sprawie  powołania  do  Zgromadzenia  Związku 
Międzygminnego Panki-Przystajń ds. Ochrony Wód Radnego Marka Zabawy.
5  Radnych  za  –  (za  głosowali:  E.  Chamela,  M.  Drynda,  Z.  Marczak, R.  Wręczycki,  
M. Zabawa). 
Przewodniczący zarządził  głosowanie  w  sprawie  powołania  do  Zgromadzenia  Związku 
Międzygminnego Panki-Przystajń ds. Ochrony Wód Radnego Józefa Chrzęstka.
9  Radnych  za  –  (za  głosowali:  R.  Bastrzyk,  J.  Górnik,  H.  Kapuścik,  A.  Kierat,  Z.  Kmieć,  
J. Leśniak, J. Pilarz, P. Piśniak, M. Tomziński).
Przewodniczący zarządził  głosowanie  w  sprawie  powołania  do  Zgromadzenia  Związku 
Międzygminnego Panki-Przystajń ds. Ochrony Wód Radnego Jacka Pilarza.
11 Radnych za – (za głosowali: R. Bastrzyk, J. Chrzęstek, J. Górnik, H. Kapuścik, A. Kierat, Z.  
Kmieć, J. Leśniak, J. Pilarz, P. Piśniak, M. Tomziński, R. Wręczycki).
Przewodniczący zarządził  głosowanie  w  sprawie  powołania  do  Zgromadzenia  Związku 
Międzygminnego Panki-Przystajń ds. Ochrony Wód Radnego Roberta Bastrzyka.
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10  Radnych  za  –  (za  głosowali:  J.  Chrzęstek,  J.  Górnik,  H.  Kapuścik,  A.  Kierat,  Z.  Kmieć,  
J. Leśniak, J. Pilarz, P. Piśniak, M. Tomziński, R. Wręczycki).
Do  Zgromadzenia Związku Międzygminnego Panki-Przystajń ds.  Ochrony Wód  zostali  wybrani 
następujący Radni:

1. Bastrzyk Robert
2. Chrzęstek Józef
3. Kapuścik Henryka
4. Pilarz Jacek.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr II.14.2018 w sprawie wyznaczenia przedstawicieli 
Gminy Przystajń do Zgromadzenia Związku Międzygminnego Panki-Przystajń ds. Ochrony 
Wód w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

Ogłoszono przerwę w celu przeprowadzenia posiedzenia Komisji Rewizyjnej.

13. wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej

Komisja  Rewizyjna wytypowała  ze  swojego  składu  kandydata  na  przewodniczącego  Komisji 
Rewizyjnej Radnego Janusza Leśniaka, który wyraził zgodę na kandydowanie. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym zarządził głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr II.15.2018 w sprawie wyboru przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej  większością głosów  (14 Radnych za, 1 Radny nie głosował)  w głosowaniu 
jawnym przez podniesienie ręki. 
Za  głosowali:  R.  Bastrzyk,  E.  Chamela,  J.  Chrzęstek,  M.  Drynda,  J.  Górnik,  H.  Kapuścik,  
A.  Kierat,  Z.  Kmieć,  Z.  Marczak, J.  Pilarz,  P.  Piśniak,  M.  Tomziński,  R.  Wręczycki,  
M. Zabawa.  
Nie głosował: J. Leśniak.

Radny Marek Zabawa zapytał Radcę Prawnego, czy Radny będąc na sesji może nie głosować.
Radca Prawny Adam Biernacki odpowiedział, że Radny powinien zagłosować, ale nie można go 
do tego zmusić. 
                                                                    
Ad 9 i Ad 10
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz zapytała czy mamy jakieś zasadnicze zmiany 
jeśli chodzi o zimowe utrzymanie dróg gminnych. Poprosiła o niezasypywanie wjazdów na posesje. 
Zapytała czy Pan Wójt ma jakąś bliższą wiedzę odnośnie światłowodów. 
Wójt odpowiedział, że Radni otrzymali wykaz dot. odśnieżania. Ma nadzieję, że mieszkańcy będą 
zadowoleni z odśnieżania. Jako gmina uczestniczymy w E-regionie. Mamy też drugiego operatora 
Pana Adriana Ludygę dostarczającego nam internet.
Sekretarz dopowiedział,  że  E-region  jest  siecią  łączącą  tylko  urzędy.  Docelowo ma to  służyć 
indywidualnym odbiorcom.
Radny  Marek  Zabawa powiedział,  że  jeśli  chodzi  o  Dąbrowę  i  Kamińsko  to  mają  problem 
z internetem, ponieważ tam warunki nie pozwalają na podłączenie internetu. 
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz  zapytała czy odbiór sesji na Facebooku jest 
docelowy.
Wójt odpowiedział, że te dwie sesje nagrywał nam Pan Jarosław Brzęczek, jednak w tym tygodniu 
planujemy montaż urządzeń i następna sesja będzie już nagrywana na nowym urządzeniu. 
Radny Marek Zabawa powiedział,  że  w trakcie  koszenia traw słupki  zostały pościnane przez 
maszyny koszące trawę.
Mieszkaniec  Gminy  Zdzisław  Zawierucha podziękował  Radnym,  którzy  nie  głosowali  za 
podnoszeniem  podatków  i  tym,  którzy  się  wstrzymali  od  głosu.  Zapytał  jak  mają  żyć  osoby 
niepełnosprawne na terenie Gminy Przystajń. Co z nimi dalej będzie. Bił brawo tym Radnym, co 
podnieśli rękę za podwyżką podatków.  
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Radna Henryka Kapuścik powiedziała,  że 5 listopada 2018 r.  Rada Gminy Przystajń podjęła 
uchwałę w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i dlatego zapytała czy 
Pan  Wójt  podjął  już  jakieś  działania  odnośnie  II  etapu  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego. 
Wójt  odpowiedział, że czekamy na nadzór Wojewody. Jeżeli nie będzie zastrzeżeń do I etapu to 
przystąpimy do kolejnego etapu.
Radna Henryka Kapuścik zapytała czy coś wiadomo w sprawie PKS Częstochowa.
Wójt  odpowiedział,  że  był  na  spotkaniu  z  przedstawicielami  PKS  Częstochowa.  W  połowie 
stycznia 2019 r. będzie kolejne spotkanie. My jako gmina do czerwca 2019 r. mamy rozwiązany 
problem związany z komunikacją. 
Przewodniczący  powiedział,  że  na  terenie  gminy za  transport  odpowiada  gmina,  a  na  terenie 
powiatu powiat. 
Radny Marek Zabawa zapytał co zrobimy z tak olbrzymim obiektem jak gimnazjum w Przystajni.
Wójt odpowiedział, że mamy 8 klasową szkołę podstawową w Przystajni i w Borze Zajacińskim. 
Ten obiekt  w Przystajni  okazał  się  teraz  taki  akurat.  W Borze  Zajacińskim brakuje  tylko  hali  
sportowej.
Radny Robert Bastrzyk stwierdził, że to przejście dla pieszych w Przystajni na ul. Powstańców 
Śląskich zostało zbyt daleko przeniesione, ponieważ obok DOMI notorycznie dzieci przebiegają 
przez drogę, mimo, że tam nie ma już pasów. Czy nie można tam zrobić jeszcze jednego przejścia 
obok Państwa Izydorczyk. 
Wójt odpowiedział, że wnioskodawcą zmiany tego przejścia dla pieszych była Dyrekcja Szkoły 
Podstawowej w Przystajni. Było to już trzy lata temu zgłoszone. 
Radny Janusz Leśniak zaproponował, aby autobus szkolny przed dowozem uczniów do szkoły, 
wcześniej mógł dowieźć dzieci np. na przystanek.
Wójt odpowiedział, że myśli, iż z tym nie powinno być problemu. Można to rozpatrzeć. 
Mieszkaniec  Gminy  Zdzisław  Zawierucha powiedział,  że  obok  Skweru  Henryka  Kluby  na 
ul.  Pamięci  Katynia brakuje przejścia  dla  pieszych (między przystankiem,  a  Państwem Kluba), 
o krawężnik też się można potknąć.
Sołtys Sołectwa Wrzosy Sławomir Olczyk przeczytał przepis dot. przejść dla pieszych.  
Radny Robert Bastrzyk zapytał czy nie mogłoby być zrobione przejście dla pieszych w Przystajni 
na ul. Nowej między bankiem, a apteką.
Wójt odpowiedział, że gmina może o to zapytać.
Sołtys Sołectwa Podłęże Szlacheckie Stanisław Kwaśny powiedział, że dobrze byłoby, żeby PKS 
chociaż rano przyjechał po dzieci na Podłęże Szlacheckie. 
Radny Paweł Piśniak powiedział,  że  autobus jeździ  przez Antonów i  Kuźnicę Nową.  Mógłby 
przejechać jeszcze przez Podłęże Szlacheckie. 
Radny  Remigiusz  Wręczycki powiedział,  że  kierowcy  PKS  mają  problem  z  zaparkowaniem 
autobusu i wypuszczeniem z niego w bezpieczny sposób pasażerów, ponieważ ciągle ktoś parkuje 
na przystanku w rynku w Przystajni.
Wójt odpowiedział, że ma nadzieje, iż w niedługim czasie będzie komunalizacja parkingu obok 
Pana Gaździckiego i wtedy problem się rozwiąże. 
Radny  Zbigniew  Marczak powiedział,  że  w  tamtej  kadencji  został  zrobiony  chodnik  obok 
cmentarza w Przystajni, a i tak we Wszystkich Świętych ludzie stawali gdzie nie powinni.
Wójt odpowiedział, że przyszłoroczny fundusz sołecki Sołectwa Przystajń będzie przeznaczony na 
ulepszenie dojazdu do cmentarza.        

Ad 11
Ponieważ  wyczerpano  porządek  obrad  Przewodniczący  dokonał  zamknięcia  II  sesji 
VIII kadencji Rady Gminy Przystajń.

Protokolant:                                                                   Przewodniczący Rady Gminy
Anna Mrozek                                                                       
                                                                                             mgr Zbigniew Kmieć
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